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Ple de les Corts Valencianes celebrat el dia 25 de maig de
2006. Comença la sessió a les 10 hores i 3 minuts.
Presideix l’Excel·lent Senyora Rosa María Barrieras
Mombrú. Sessió plenària número 84. Segona i darrera
reunió.

La senyora vicepresidenta primera:

Molt honorable president. Honorables consellers. Il·lus-
tres diputats i diputades. 

Bon dia. Anem a reprendre el Ple amb el punt número
11: compareixença del president del Consell per a respondre
les preguntes d’interés general per a la Comunitat
Valenciana, formulades pels grups parlamentaris.

En primer lloc, té la paraula, per a formular la pregunta
corresponent al Grup Parlamentari Popular, l’il·lustre sen-
yor Serafín Castellano Gómez.

Compareixença del president del Consell per a respondre
les preguntes d’interés general per a la Comunitat

Valenciana

El senyor Castellano Gómez:

Moltes gràcies, senyora presidenta.
Molt honorable president de la Generalitat.
Senyories.
El Grup Parlamentari Popular no vol perdre les oportu-

nitats que brinden estes compareixences del president del
Consell per a preguntar sobre les qüestions que realment
interessen als ciutadans com són l’ocupació, com és la
rebaixa d’impostos, com és la seguretat ciutadana, com són
les polítiques socials o, en este cas, una vegada més, un
tema que preocupa la societat, com és la immigració. 

La demagògia i l’electoraliste el deixem a l’oposició,
senyor president, nosaltres volem preguntar sobre aquelles
qüestions que hui el carrer té com a vertaderes preocupa-
cions. Perquè és veritat, senyories, que les comunitats autò-
nomes hui són les paganes de les polítiques obscurantistes i
equivocades del govern socialista que comporten problemes
com la falta de previsió i de planificació en una matèria tan
important com és la immigració.

Nosaltres, des del Partit Popular, sí que reivindiquem,
nosaltres sí que defenem a la nostra comunitat i per això
volem la corresponsabilitat del Govern central en la nostra
comunitat per a fer front a l’augment de població derivat de
l’increment del número d’immigrants.

Senyories, estem orgullosos que la nostra comunitat siga
una comunitat d’acollida d’immigrants, perquè això demos-
tra que som una comunitat que genera confiança, una comu-
nitat que genera expectatives socials i que genera, també,
expectatives laborals, i una comunitat que obri perspectives
de futur i oportunitats per a molta gent. 

Però per a oferir eixes condicions de vida dignes a este
col·lectiu important, necessitem també la corresponsabilitat
del Govern central en esta matèria, en esta qüestió, com en
altres moltes, que brilla per la seua absència, com ara
demostraré amb les dades. I les dades són eloqüents. La
nostra comunitat rep 53 euros menys per immigrant que
Extremadura, 37 euros menys que Andalusia o 30 euros
menys que Castella-La Manxa, on casualment governa el
Partit Socialista, casualment governa el Partit Socialista. I
això ocorre quan és la nostra comunitat la que té un 12,45%
de la població immigrant, quan és la nostra comunitat la

tercera d’Espanya en nombre d’immigrants i quan és la
nostra comunitat on la seua població s’ha multiplicat per
tres en els últims quatre anys.

Jo crec que és evident per què preocupa i és de les pri-
meres preocupacions que les enquestes del CIS diuen que
tenen els ciutadans i ciutadanes de la Comunitat Valenciana.

Per això, la política erràtica del govern Zapatero ha pro-
vocat i està provocant verdaders drames humans, ja que l’a-
plegada massiva d’immigrants irregulars ha desbordat total-
ment les previsions i els recursos assistencials en les comu-
nitats autònomes. Sols la nostra comunitat ha rebut, des de
principis d’any, més de 350 persones en situació irregular,
és a dir, el doble dels que aplegaren en tot l’any 2005. I a
eixes persones cal donar-los un tracte digne, cal donar-los
un tracte humà i d’apropament, una cosa que pareix ser que
no entén el Govern central.

Per això, senyories, em pareix lamentable que hi hagen
diputats en esta cambra que es dediquen a perdre el temps
gravant, fent burdes estratagemes per a desgastar el Partit
Popular i els seus dirigents, en lloc de preocupar-se per exi-
gir més ajudes i més corresponsabilitat al Govern central. Jo
no he vist a cap diputat d’esta bancada, del Partit Socialista,
que s’alce a defendre els interessos de la nostra comunitat,
amb gravadora o sense gravadora. No he vist que s’alcen a
defendre els nostres interessos, sí per a tirar per terra tots els
grans projectes, sí per a tirar per terra una gestió transparent
que està fent el govern del Partit Popular. Difamar i insultar,
sí; defendre els interessos, no. Eixa és la política irrespon-
sable que està fent el Partit Socialista. 

I nosaltres volem amb estes preguntes, senyor president,
donar responsabilitat, donar credibilitat a la societat en esta
cambra i recuperar els debats, que realment preocupen als
ciutadans i responen a donar solucions a eixes preocupa-
cions que en el dia a dia ens estan fent. 

Per tant, anem a seguir per eixa línia de la responsabili-
tat, de la credibilitat i de la defensa de les persones i els inte-
ressos de la comunitat. Altres són els qui estan embrutant la
vida de les institucions, la vida política i estan utilitzant
estos recursos per a desprestigiar el que és una labor impe-
cable per part del Consell de la Generalitat. 

Per tant, senyor president, volem tractar amb la màxima
serietat este tema de la immigració que afecta a persones,
que afecta uns col·lectius importants que cal dotar de molts
recursos assistencials. I anem a seguir, i li seguirem pregun-
tant, per molt que faça l’oposició, sobre política social,
sobre ocupació, sobre turisme, sobre els temes que realment
interessen als ciutadans. Sobre eixes polítiques socials i eixa
solidaritat, que tan falta a eixa societat, i no de l’electoralis-
mes i sobretot de partidismes, que per a això vostés són uns
especialistes.

Moltíssimes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, il·lustre síndic senyor Castellano.
Té la paraula el molt honorable president senyor Camps.

El senyor president del Consell:

Gracias, señora presidenta.
Señorías.
Señor portavoz del Grupo Parlamentario Popular.
Efectivamente, esta es una de las grandes cuestiones, es

el gran tema, el gran tema de la España del siglo XXI. Yo,
sinceramente, –y siguiendo la estela de su pregunta y refle-
xión– todavía estoy esperando, por parte del Gobierno de
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España, una llamada leal para sentarnos a hablar tranquila-
mente de lo que la inmigración supone de expectativa, de
fuerza, de ambición de futuro y también de esfuerzo entre
todos para conseguir que la integración sea total y plena y
que entre todos sepamos administrar los recursos económi-
cos que sostienen nuestra sociedad del bienestar. Y todavía
no le he recibido. Lleva dos años el presidente del gobier-
no socialista, al frente de esta responsabilidad, la del
Gobierno de España, y todavía las comunidades autónomas
no sabemos cuáles son las previsiones, tanto de personas
que tienen que venir y que van a venir y que vienen de
fuera de España, como las previsiones de corresponsabili-
dad económica y política de todas las administraciones. No
se sabe. Sobre política de inmigración del gobierno socia-
lista a España nadie sabe nada, excepto que miran a otra
parte, excepto que están descargando toda responsabilidad
en manos de las comunidades autónomas.

Las cifras son realmente espectaculares en todos los sen-
tidos, en todos  los sentidos. En la Comunidad Valenciana
en estos momentos hay cerca de 600.000 personas extranje-
ras empadronadas en nuestro territorio, cerca de 600.000.
Quiero recordarle a sus señorías que la población censada
de la Comunidad Valenciana es de 4.600.000. Ustedes pue-
den hacer perfectamente el porcentaje de peso y de apuesta
que significa este número de personas empadronadas en
nuestra comunidad.

De los 278.000 puestos de trabajo que se han creado
durante estos tres años, que hoy precisamente cumple esta
legislatura, el 55% ha sido para personas que han venido de
fuera de la Comunidad Valenciana y de España. Más de la
mitad de los puestos que se han creado en la Comunidad
Valenciana en estos momentos están ocupados por personas
que han venido de fuera de nuestra comunidad, de fuera de
España.

Nosotros, en uno de los mecanismos de solidaridad más
importantes, que es la sanidad universal y gratuita, tenemos
cinco millones de tarjetas sanitarias que cubren la totalidad
de la prestación del servicio de salud. El Estado no recono-
ce 4.300.000 personas. Eso ocurre igual en educación, ocu-
rre igual en otras políticas sociales, ocurre en la política de
vivienda. 

Eso significa que los valencianos, sin el reconocimiento
por parte del Estado, por lo tanto sin financiación del
Estado, estamos atendiendo la inserción en nuestra sociedad
de todas las personas que han venido de fuera, con un
esfuerzo económico que supera ya claramente cada año los
más de 500 millones de euros. 

El Plan de la inmigración del Estado para nuestra comu-
nidad ronda los 23 millones de euros. De eso estamos
hablando. Estamos hablando de la apuesta social más
importante de las últimas décadas de la Comunidad
Valenciana y de toda España. La Comunidad Valenciana es
la que más ha crecido en términos absolutos en presencia de
personas de fuera de nuestro país en el año 2005, la que más
en términos absolutos. Y en estos momentos es la tercera
comunidad autónoma con mayor número de personas
extranjeras en nuestra comunidad, por encima de comuni-
dades autónomas como Andalucía, cuya población es supe-
rior a la nuestra en cuanto a población censada y empadro-
nada.

Por lo tanto, exijo una vez más, exijo una vez más desde
el parlamento autonómico valenciano, la responsabilidad
por parte del Gobierno de España en una tarea fundamental
para el presente y el futuro de España y también de la
Comunidad Valenciana. Esta es la cuestión más importante,
(aplaudiments) esta es la cuestión más importante de la

España del siglo XXI y de la Comunidad Valenciana que,
por ser de las comunidades autónomas más dinámicas, más
prósperas, por lo tanto que más oportunidades da, es la que
en estos momentos necesita también de mayor atención por
parte del Estado.

Y es más. El presidente del Gobierno anunció una nueva
conferencia de presidentes a lo largo de este año. No han
servido para mucho las anteriores. Pero, en cualquier caso,
les quiero decir a todos ustedes que para la próxima confe-
rencia de presidentes o se habla de inmigración o el presi-
dente de la Generalitat Valenciana no acudirá a esa confe-
rencia de presidentes. (Aplaudiments)

Voy a pedirle al presidente del Gobierno de España que
hablemos de las cosas que realmente preocupan a los espa-
ñoles. Y hoy el principal o la principal cuestión, el más
importante reto, la mayor apuesta en todos los sentidos que
puede hacer nuestro país, es tener una política clara en torno
a lo que tiene que ser esta apuesta de integración de las per-
sonas que han venido de fuera y el sostenimiento de toda la
sociedad del bienestar, educación, sanidad, políticas socia-
les, vivienda, políticas activas de empleo, que significa que
todo el mundo tenga las mismas oportunidades.

De eso tiene que hablar la España del siglo XXI. De
ese reto tan importante para todos los españoles y, desde
luego, para comunidades autónomas como la nuestra, que
requieren de un esfuerzo suplementario, de momento no
puesto en marcha por parte del Gobierno de España. De
eso quiero hablar cuando hablamos de la España de apues-
ta y de ambición del futuro, de eso, y no de otras cuestio-
nes que al final solo logran emborronar lo que son realida-
des incuestionables… 

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor president, vaja finalitzant per favor.

El senyor president del Consell:

…porque se trata de millones de personas que han veni-
do a nuestra comunidad y a nuestro país en busca de un
futuro mejor para ellos y para sus propias familias.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, molt excel·lent president.
Anem a passar a la següent pregunta que li correspon

formular al Grup Parlamentari Socialista. Per a formular
dita pregunta, té la paraula l’il·lustre síndic senyor Pla.

El senyor Pla i Durà:

Voldria, en primer lloc, mostrar la meua satisfacció per l’in-
terés que mostra el president de la Generalitat per un tema tan
important com la immigració. L’haguera pogut mostrar abans.
Amb el president Zapatero vosté ha tingut fins a quatre opor-
tunitats de parlar d’immigració i no ha parlat. Amb Aznar no va
parlar. Però m’alegra molt i crec que és necessari que s’aborde
eixe tema en eixa conferència de presidents. Amb Aznar no hi
havia conferència de presidents on els presidents pogueren
adreçar-se i demanar. Està molt bé! (Aplaudiments) I és un
tema important, com ho és, senyor president, el que anem a
tractar ara, tan important com l’anterior.

Quines mesures va a adoptar el president per tal d’acla-
rir les causes que provocaren els sobrecostos en la cons-
trucció de Terra Mítica?


